
Namens de Eerste Kamer der
Staten-Generaal, vandaag voor het
eerst na het zomerreces weer bijeen,
betuig ik U mijn deelneming met het
overlijden van Irene Vorrink, van
september 1969 tot mei 1973 lid van
de Kamer.

Zij, in 1969 51 jaar oud, vertegen-
woordigde in de landelijke politiek de
veranderingen van de jaren '60, ook
zoals zij zelf eens heeft gezegd uit
schaamte voor wat haar leeftijdgeno-
ten deden en zeiden. ''Als iemand
krenten staat uit te delen, ga je haar
niet arresteren.''

Een politica die moeilijk kon en
eigenlijk ook niet wilde wennen aan
de Haagse zeden en gewoonten;
daaraan weinig vreugde beleefde.

Zij was niet, en steeds minder,
iemand van het grote gelijk. Wel
iemand met principes, recht door
zee, met het hart op de goede plaats.
Dat verklaarde haar boosheid, haar
emoties ook, over hetgeen zij als
onrechtvaardig zag. Velen, waaron-
der Joop den Uyl, waren daartegen
niet opgewassen.

Haar achtergrond ± dochter van en
moeder van ± en haar optreden
hebben het publieke zicht op haar
werk als Minister en wethouder vaak
gekleurd. Er zijn waarschijnlijk weinig
mensen die zich zozeer bewust zijn
geworden van wat er allemaal niet
kon en zich toch niet bij het
bestaande wenste neer te leggen.

Velen zullen zich Irene Vorrink
herinneren als een bijzondere, maar
vooral ook heel aardige vrouw.

Moge die goede herinneringen
van zovelen U juist in deze dagen tot
troost zijn.

Ik verzoek u een ogenblik stilte in
acht te nemen.

(De aanwezigen nemen enige
ogenblikken stilte in acht.)

De voorzitter: De overige ingeko-
men stukken staan op een lijst, die in
de zaal ter inzage ligt. Op die lijst
heb ik voorstellen gedaan over de
wijze van behandeling. Als aan het
einde van de vergadering daartegen
geen bezwaren zijn ingekomen,
neem ik aan, dat de Kamer zich met
de voorstellen heeft verenigd.

(Deze lijst is, met de lijst van
besluiten, opgenomen aan het eind
van deze editie.)

De voorzitter: Aangezien voor
verschillende verdragen die ter

stilzwijgende goedkeuring zijn
voorgelegd en voor algemene
maatregelen van bestuur die zijn
voorgehangen en gedrukt onder de
nummers 17741, nr. 13, 23908
(R1519) nr. 19, 24765, 24766 (R1574),
24767 (R1575) en 24780 de termijn is
verstreken, stel ik vast, dat voor wat
deze Kamer betreft aan uitdrukkelijke
goedkeuring van deze verdragen
respectievelijk AMvB's geen behoefte
bestaat.

Op verzoek van de fractie van de
PvdA heb ik de volgende leden in de
commissies aangewezen:
- de heer Stoffelen tot lid van de
commissie Algemene Zaken en Huis
der Koningin in de bestaande
vacature;
- de heer Jurgens tot lid van de
commissie Binnenlandse Zaken en
Hoge Colleges van Staat in de
bestaande vacature;
- de heer Stoffelen tot plv. lid in de
commissie Binnenlandse Zaken en
Hoge Colleges van Staat als
plaatsvervanger van mevrouw
Grewel;
- de heer Stoffelen tot lid van de
commissie Buitenlandse Zaken in
plaats van de heer Jurgens;
- de heer Stoffelen tot plv. lid van de
commissie FinancieÈn in de bestaande
vacature;
- de heer Stoffelen tot plv. lid van de
commissie Landbouw, Natuurbeheer
en Visserij in de bestaande vacature.

Ten slotte deel ik mede, dat ik tot
voorzitter van de commissie
Binnenlandse Zaken en Hoge
Colleges van Staat mevrouw Grewel
heb benoemd.

Aan de orde is de behandeling van
de wetsvoorstellen:

- Wijziging van de Wet
aansprakelijkheid olietank-
schepen (24473);

- Regeling van het conflicten-
recht inzake de erfopvolging
alsmede de vereffening en de
verdeling van de nalatenschap,
mede in verband met de
bekrachtiging van het op 1
augustus 1989 te ’s-Gravenhage
totstandgekomen Verdrag inzake
het recht dat van toepassing is
op erfopvolging (Trb. 1994, 49)
(Wet conflictenrecht erfopvol-
ging) (23857);

- Goedkeuring van het op 1
augustus 1989 te ’s-Gravenhage
totstandgekomen Verdrag inzake

het recht dat van toepassing is
op erfopvolging (Trb. 1994, 49)
(23863, R1510);

- Verlenging van de werking
van krachtens de In- en uitvoer-
wet ten aanzien van de invoer en
de uitvoer van goederen
gestelde regels (24747).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van
de wetsvoorstellen:

- Gemeentelijke herindeling in
de samenwerkingsgebieden
Midden-Brabant, Breda en
Westelijk Noord-Brabant en in
een gedeelte van de
samenwerkingsgebieden
Zuidoost-Brabant en
’s-Hertogenbosch (24571);

- Wijziging van de Wet tot
gemeentelijke herindeling in de
samenwerkingsgebieden
Midden-Brabant, Breda en
Westelijk Noord-Brabant en in
een gedeelte van de
samenwerkingsgebieden
Zuid-Oost-Brabant en
’s-Hertogenbosch (24783).

De beraadslaging wordt geopend.
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De heer Boorsma (CDA): Mijnheer
de voorzitter! Uiteraard zullen we
met belangstelling gaan luisteren
naar hetgeen de staatssecretaris bij
de plenaire behandeling van dit
uitermate belangrijke wetsvoorstel
zal zeggen. Ik noem het wetsvoorstel
''uitermate belangrijk''; indien dit
wetsvoorstel wordt aangenomen, is
mogelijk de toon gezet voor
herindeling in andere provincies,
zoals Drenthe, Overijssel, en ga maar
door. Geloven de woordvoerders van
de PvdA-fractie en de VVD-fractie nu
echt dat de hier neergelegde visie
die resulteert in een reductie van zeg
630 naar zeg 360 gemiddeld grotere
gemeenten goed is voor de burgers,
voor de democratie of voor de
overheidsfinancieÈn? De CDA-fractie
had moeite met de verdediging door
de regering, omdat in haar ogen de
argumenten vaag en soms uiterst
willekeurig zijn. In onze visie moeten
herindelingsvoorstellen getoetst
worden aan duidelijke criteria; waren
die gehanteerd, dan zou in bepaalde
gevallen de fractie wellicht de
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